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четвртак, 22 јун 2017 19:43

 БЕОГРАД - Србија је доста постигла у преговорима са ЕУ за време док је Унијом
председавала Малта и врло је позитивно оријентисана спрам улоге коју ће нови
председавајући ЕУ - Естонија наредних шест месеци имати, изјавила је данас шефица
Преговарачког тима Србије са ЕУ Тања Мишчевић.

  Она је, пре панел дискусије "Од Малте до Естоније - шта нам доноси ново
председавање ЕУ", рекла да су у нашој земљи, пре него што је Малта преузела
председавање ЕУ, сви били скептични према ставу те земље, "која је далеко, не познаје
нас као државе у суседству".

  

"Међутим, ево показало се - четири отворена, једно затворено поглавље - ја бих рекла,
без већих проблема организоване међувладине конференције, сећате се раније када су
биле драматично организоване, показују колики значај има свака, али свака држава
чланица ЕУ", рекла је Мишчевић.

  

Сада се, подвлачи, наравно разговара са Естонијом о наставку тог тренда, а рекла је и
да почетком јула путује у Талин, где ће на великом састанку, на коме ће бити
представници свих држава чланица, представити наше планове током естонског
председавања.

  

"Ево, када смо имали међувладину конференцију, ту прилику смо искористили и предали
још две преговарачке позиције - за поглавље шест које се односи на компанијско право и
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поглавље 33 - финансијска буџетска питања, тако да имамо три поглавља већ о којима
се може разговарати. Врло смо позитивно оријентисани спрам улоге коју ће Естонија
имати, постоји јако лепо разумевање, иако су балтичке државе традиционално далеко",
рекла је Мишчевић.

  

Амбасадор Естоније у Србији Данијел Ерик Шаер истакао је да је његова земља увек
давала снажну подршку Србији, те да ће, током естонског председавања ЕУ, покушати
да се побрину за сва отворена питања и да убеде све државе чланице ЕУ да је
отварање поглавља прави пут.

  

"Реч је о испуњавању критеријума, сви критеријуми који важе за нас, важе и за Србију.
Дакле, дељење заједничких вредности, као и о извршавање "домаћег задатка". Не
мислим да ће остали проблеми са којима се ЕУ суочава бити препрека Србији за
отварање поглавља, ако је посао урађен, онда ћемо отворити поглавља. Тај процес није
брз, али то је природан процес проширења ЕУ, који ћемо наставити", нагласио је
амбасадор Естоније.

  

Вд шефа Делегације ЕУ у Србији Оскар Бенедикт рекао је да је, по његовом мишљењу,
председавање Малте ЕУ било веома успешно, Србија је отворила четири поглавља, те
да сада има укупно 10 отворених поглавља, тако да се "иде полако у правом правцу".

  

"Сада, када долази председавање Естоније, надам се да ћемо видети још више наредних
шест месеци. Мислим да у Србији долазимо до "крстареће брзине", а дефинитивно, са
наше стране, Делегације ЕУ, урадићемо све што можемо да помогнемо и подржимо
Србију у реформама", нагласио је Бенедикт.

  

Извршни директор малтешког председавања ЕУ Виктор Камилери веома је задовољан
постигнутим за време док је Малта председавала ЕУ, јер је, како истиче, једно поглавље
затворено, четири отворена.

  

"Тако да, јесмо задовољни постигнутим, ипак је то спор, али неопходан процес. Суштина
приступних преговара је покрет, не треба стати. Број отворених поглавља зависи од
више фактора, такође и од тога колико је ЕУ спремна, јер сама тренутно има проблема.
Суштински, потребна је посвећеност, ваша земља је посвећена томе да буде део ЕУ и
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мислим да је ЕУ спремна да је прихвати", рекао је Камилери.

  

Сама Естонија "ускочила" је на место председавајућег ЕУ уместо Велике Британије
након што је та земља одустала од председавања, како би се посветила Брегзиту.

  

Панел дискусију, посвећену преузимању шестомесечног председавања ЕУ Естоније од
Малте, организовао је Центар за европске политике и ЕУ Инфо центар.

  

(Танјуг)
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